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Klára (12 let) – nakreslila 
svoje prázdniny, kdy se koupají, 
pak ale onemocněla a dostala 
penicilin a nakonec hrají kulábr 
a dívá se na ně papoušek 
Betynka
Anička (9 let)  
– nakreslila medvídka 
Johanka (11 let)  
– Asheley is in love
Johanka, Andy a Roisin  
(8 a 9 let) – se nakreslily  
jako zvířátka
Pavlík (8 let) – vytvořil 
poznávačku vláčků  
ke 150. výročí železnice
Andrejka (8 let) – připravila 
barevnou vybarvovačku 
Romanka (9 let) – udělala 
rozhovor v domově seniorů  
v Domově Na Zámku  
v Lysé nad Labem
Matýsek (8 let)  
– poslal krabočlověka
Kristý (9 let) – nakreslila 
most Bohumila Hrabala za 
Lysou a Labe

Sofča (11 let) – na Dožínkách 
v Litoli nakreslila mladou dámu
Floryán (9 let) – nakreslil dva 
obrázky, a to hada a kaktus 
Ondra (9 let) – nakreslil svoje 
prázdniny, kdy byl u moře, 
koupal se. Na pláži je kromě 
Ondry i malý krab 
Lenka (9 let) – nakreslila 
Litolské Dožínky se skákacím 
hradem
Klárka (10 let) – nakreslila 
obrázek poprvé do školy
Stella (11 let) – nakreslila 
chatu, trampolínu a let
Vítek (9 let) – nám napsal  
o rubikové kostce
Tonička (10 let)  
– vymyslela křížovku
Miky (10 let) – popsal svoje 
zážitky s mořskými savci
Vašík (8 let) – napsal 
pokračování příběhu  
o astronautech
Evička (9 let) – vymyslela 
několik komiksů.

Děkujeme všem dětem,  
které přispěly do Lysáčku

Ahoj děti,
v tomto časopise jsou vaše obrázky. 
Daly jste do nich svoje zážitky, nápady a sny. Přesně tak, jak to 
dělají velcí malíři. Jejich obrazy pak visí v galeriích a muzeích, 
na zámcích nebo u sběratelů. Jaký je život obrazu se nedá nikdy 
dopředu určit. Stejné platí i o obrázcích, těch vašich. Některé si 
necháte, některé někomu dáte, jiné letí do koše…hlavně, když na 
té cestě vám kreslení udělalo radost, a nebo jste někoho obrázkem 
potěšily.

    Kreslete, ať vám to dělá radost!
           Klára
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KŘÍŽOVKA OD ANDREJKY
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Moje zážitky s mořskými savci a dalšími zvířaty

Vloni jsem byl s mamkou v Kanadě navštívit své dva bratrance, Danýska 
a Kryštůfka a taky tetu Ladu a strejdu Dana. Žijí ve Vancouveru. Letěl 
jsem tam jedenáct hodin. Vancouver je velké město, které leží přímo  
u Tichého oceánu. Kanada je fajn, protože tam můžeš vidět spoustu 
zajímavých zvířat. Já jsem viděl třeba grizzlyho nebo kojota. Nejradši ale 
mám mořské savce. Jsou to krásná zvířata a mě připadají zajímavá tím, 
že jsou to savci a přitom žijí ve vodě. Z mořských savců znám kosatky, 
tuleně, lvouny, delfíny, velryby, lachtany. Někteří z nich, například velry-
by a delfíni, neopouštějí moře, zatímco jiní například tuleň, lachtan nebo 
lvoun, vylézají na břeh. Možná všichni nevíte, že kosatka je vlastně taky 
delfín. Ale kosatku jsem bohužel ještě nikdy neviděl. V Kanadě jsem ale 
měl štěstí vidět tuleně a taky dva lvouny. Byl jsem taky ve vodním Zoo. 
Tam jsem viděl karetu a mládě žraloka.

Tenhle rok jsem byl s tátou na Azorách. Azory jsou ostrovy v Atlantic-
kém oceánu na západ od Portugalska. Je to tam taky fajn. Letěl jsem tam 
kvůli tomu, že jsem chtěl vidět delfíny a velrybu. A taky jsem chtěl jít na 
coasteering. Coasteering je takový zábavný sport, při kterém se skáče ze 
skal do moře, někdy i z pětimetrové výšky. Taky tam byl mořský bazének, 
který je mezi skalami. Byli jsme taky ve vodních jeskyních. Při tom jsme 
měli na sobě výbavu, neoprenový oblek, který chrání před zimou, helmu 
a vestu. A taky tam byla jedna vtipná situace, když táta lezl z vody na 
skálu, tak na noze, kterou vytáhl ven, byla chobotnice. Při tom se hrozně 
lekl. Zato ostatní byli nadšení. A já jsem zíral. Chobotnice lezla po skále 
do moře, ale krabi si ji chtěli dát k obědu. Nakonec se jim to nepodařilo 
a chobotnice uprchla. Ten samý den jsem byl na lodi. Jeli jsme asi sedm 
kiláků od pobřeží a viděli jsme létající ryby, ale ty ryby ve skutečnosti 
nelétaly, ale skákaly tak, že se skoro nedotýkaly vody. Pak jsme viděli 
delfíny. Pár delfínů bylo od člunu v jednu chvíli tak jeden metr. A bylo to 
taky hodně fajn, protože jsme najeli na vlnu a pak jsme znovu spadli dolů. 
Pak jsme uviděli v dálce asi velrybí mládě. Po chvíli se u mláděte objevila 
jeho matka. Několik minut jsme je pozorovali a pak zmizeli. Ještě předtím 
jsme uviděli, jak vydechují. Nakonec jsme uviděli ve vodě karetu, která na 
nějaké pláži snáší vejce. To nám řekla naše průvodkyně. Před cestou jsme 
na cedulce viděli, že ten den se tam objevily i kosatky. My jsme je  
ale bohužel neviděli. Doufám, že ji uvidím příště.

Miki

MIKYHO
ZÁŽITKY  
S MOŘSKÝMI  
SAVCI
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ANDREJKY VYBARVOVAČKA
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KŘÍŽOVKA OD TONIČKY
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Mezigenerační setkání

Dobrý den, jak se jmenujete?
Vladimír Kolomazníček.
Kolik vám je let? 
69 let.
Jak dlouho žijete v domově seniorů?
Letošní rok od února.
Líbí se vám tady a proč?
Ano, mám dobrého spolubydlícího. Jsme na pokoji 
dva, bydlíme v přízemí a náš pokoj je pohodovej.
Jaké místo tady máte nejvíce rád?
Přízemí – jídelnu, 1. patro –  jídelnu, kde jsou krásné 
malby na stropech. A druhé patro také jídelnu. Dalo 
by se říct, že celý zámek.
Jaké místo se vám tady Na Zámku  
nebo v parku nelíbí?
Ne, celkově jsem tady spokojený.
Ani lidi, co tady procházejí  
a pohazují odpadky?
Ne, ty já nevidím. Vidím lidi, co se  
procházejí, chodí okolo krásných soch.
Co jste měl dříve za povolání?
Celý život jsem dělal na České poště. Nejdříve to 
byla Česká pošta, pak Telekomunikace a pak zas 
Česká pošta. Skončil jsem v roce 2001 ze zdra-
votních důvodů a odpracoval jsem celkem 30 let. 
Pracoval jsem jako vedoucí pošty.
Takže jste nejezdil autem nebo  
něco rozvážel?
Ne, vedl jsem kancelář a lidi, které jsem tam měl. 
Když jsem byl ve Šluknově, zde jsem měl 15 lidí  
pod sebou. Tam jsem pracoval od roku 1973 a až  
do roku 1994. Pak jsem šel do Prahy.
Snil jste jako malý o nějakém  
jiném povolání?
Ano, chtěl jsem být cukrář a později  
mechanik textilních strojů.
To je zvláštní
Já jsem se přihlásil do takzvaného Bitexu, kde se 
dělaly deky a různé věci. Tam jsem chtěl opravo-
vat stavy. Ale protože jsem dělal od 13 let na poště, 
doručoval jsem noviny, abych měl nějaké peníze pro 
maminku, takže mě potom všichni přemlouvali, 
abych zůstal na té poště. To už jsem byl přihlášený 
na Bitexu, ale dva dny předtím jsem zrušil Bitex  
a zůstal jsem na poště.
Pak jsem studoval Poštovní školu v Olomouci a pak 
nástavbu, ekonomku v Karlových Varech abych 

mohl dělat vedoucího pošty. Práce na poště mě bavi-
la a byl to můj celoživotní koníček. Já jsem ráno ve  
4 hodiny jel do práce a v 9 večer jsem se vracel 
domů, a to celých 17 let.
Manželka z toho byla na nervy a říkala, že jestli to 
tak bude pokračovat, tak se mnou nebude. Nakonec 
to tak dopadlo, ale ne kvůli tomu, ale kvůli Praze.
Svoji jsem tu práci miloval. Přitom jsem tam topil, 
uklízel (v začátcích ve Šluknově) a měl jsem toho 
plné zuby. Při konci v roce 1994 jsem už byl rozhod-
nutý, že už toho nechám. Ale vyšel věštník pošty,  
ve kterém bylo, že nabízí místo vedoucího pošty  
v Praze i s bytem. Nakonec jsem dostal jsem tu práci 
i byt.
Bydlel jsem v severních Čechách ve Šluknově a když 
jsem se oženil v roce 1974, hned po svatbě jsme  
dostali byt v Mikulášovicích.  My jsme se brali  
27. dubna a hned jsme se stěhovali do nového bytu…
To bylo úplně úžasný, že jsme nemuseli ani k jejím 
rodičům, ani k mým. 
Měli jste nějaké děti?
Mám dvě děti. Mám dceru Janu, které je 48 let,  
a syna, kterému je 43 let, ale on je těžce nemocný, 
má mozkovou dysfunkci, jestli víš, co to je?
Ne
Žije ve svém světě. Má mozek v pořádku, vyučil se, 
je chytrý. Ale nezajímá ho okolí, ani já ho nezají-
mám. Zajímá se jen o mámu, tu uznává. Ale třeba 
sestru také neuznává. Když přijede na návštěvu, tak 
jí řekne jenom „Ahoj!“, ale víc už s ní nemluví.
Do jaké školy jste chodil?
Do základní devítileté školy, pak jsem se vyučil  
na poštovní a pak ekonomku v Karlových Varech.
To je krásné město.
Tam se mi moc líbilo. My jsme byli ubytovaní  
v Dalovicích, to je kousek od Varů.
Měli jste ve škole nebo na kroužku partu?
Určitě, takových 7-8 lidí. Měli jsme Libušku, do té 
jsem byl zamilovaný, ale ta zemřela. Dále tam byla 
Hana, Marie, Vláda, Mirek, Štěpán, Petr, to byl 
také bezvadný kluk . To bylo na základce, byli jsme 
denně v kontaktu.
Zažili jste někdy nějaký velký průšvih,  
třeba na té základce?
Někteří kluci zlobili, ale já jsem se k nim nezapojo-
val. Já jsem byl od maminky vychovaný ke slušnosti. 
Jako celá naše rodina. My jsme byli čtyři děti, dva 
kluci a dvě holky. V kontaktu jsem jenom s jednou 
sestrou a bratrem, s tou jednou sestrou bohužel nej-

ROZHOVOR! sem. Jak umřela maminka, tak to svedli všechno  
na nás a oni nám to nemůžou zapomenout. 
Co se týká školy, měl jsem nějakou dvojku, i z chová-
ní, třeba, že jsem nenapsal domácí úkol, podmínky 
k tomu nebyly. Měli jsme hodně špatný dětství jako 
děti. Ve škole to bylo dobrý, tam jsme se hodně 
kamarádili. 
Ale za zlobení jsem dostal třeba od učitelky  
Šurátové facku. Byla přísná, ale hodně naučila.
Na jaké kroužky jste chodil?
Já jsem běhal, i závodně, ale to mě nebavilo. Cho-
dil jsem do pěveckého kroužku a do sboru a pak 
na housle, ale ty jsem nemohl ani vidět. Měl jsem 
dědečka a ten měl harmoniky a i je opravoval, říkal 
i, že mi pak harmoniku dá. Děda ale bohužel zemřel 
a já jsem harmoniku nedostal, takže mi zbyly ty 
housle, které mě nebavily.
Bavil mě zpěv, paní učitelka mě ve 12 letech při-
hlásila do okresní soutěže, tu jsem vyhrál, pak mě 
přihlásila do krajské, kterou jsem vyhrál. Dostal 
jsem se do celostátní, ale tam jsem ani nešel. Už si 
nepamatuji proč. Teď už nezpívám.
Jak jste si hráli?
Chodili jsme na louku a hráli jsme vybíjenou. Dělali 
jsme taky lumpárny. Chodili jsem do stohu, tam 
jsme do něj skákali, všechno jsme rozházeli. Dnes 
bych to nikomu nedoporučoval, kdyby se skočilo 
špatně, tak by se člověk mohl i zadusit. 

Stoh je stodola?
Stoh je hromada slámy naskládaná na poli. Dnes  
je to v kotouči, ale dřív to byla obrovská hromada.
Měli jste domácí zvíře?
Psa, králíky a slepice a o to jsme se museli starat jako 
děti. Maminka chodila do práce, ta na to neměla 
čas. Slepice měly vajíčka. Kohouta jsme neměli.  
Z králíků a slepic bylo maso. Pes se jmenoval Ben, 
byl to německý ovčák. Byl hodný a hlídat uměl.
Měli jste nějakou rodinnou tradici?
Vánoce, zdobili jsme stromeček, pekli vánočku.  
Nejraději mám rohlíčky, pracny, plněné ořechy.  
Maminka dělala kubu, to jsou kroupy, brambory  
a houby. Každý rok jsme dostali pouze jeden dárek.
A na Velikonoce?
Natrhali venku větvičky z vrby na pomlázku a oz-
dobili je umělýma vajíčkama. Ale těch moc nebylo, 
tehdy toho v obchodech nebylo tolik jako dnes. Ještě 
jsme pekli mazanec.
Co byste vzkázal dnešním dětem  
v Lysé nad Labem?
Aby byly zodpovědné, aby se dobře učily, aby po-
slouchaly své rodiče a pomáhaly starším lidem a těm 
lidem, které to potřebují. Nebraly drogy, nekouřily  
a šetřily si zdraví, protože to mají jen jedno.
Děkuji vám za tento rozhovor  
a snad se ještě někdy uvidíme. 
Já také a měj se hezky a ahoj.
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PAVLÍKOVA SPOJOVAČKA
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VAŠÍKŮV PŘÍBĚH
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MÍSTO PRO TVOJE NÁPADY

+ 420 725 727 518      alkamont.cz

Elektroinstalace • Alarmy • Kamery 
Montáž • Servis

patron čísla:
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výsledek křížovky od Andrejky ze strany 5: škola

výsledek křížovky od Toničky ze strany 14: psí útulek

Pavlíkova spojovačka ze strany 18:
1. Pendolino, 2. Cityelefant, 3. Regiojet, 4. Sysel

Zapoj se do vytváření časopisu, který je tvořen dětmi pro děti!
Příspěvky posílej na mail redakce@lysacek.cz
nebo je odnes do Městské knihovny.

Časopis online najdeš na www.lysacek.cz.

Děkujeme za fi nanční podporu a spolupráci 
Městu Lysá nad Labem, Městské knihovně.

Budeme rádi za jakoukoliv fi nanční pomoc 
na časopis, abychom ho mohli dětem i tisknout!

Šéfredaktorka:
Klára Vondráková
Sazba a grafi cká úprava: 
Marta Červáková
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